
 استمارة مستخلصات رسائل و اطاريح الماجستير و الدكتوراه في جامعة البصرة

 الاطروحة :عنوان الرسالة او 

 الاطار العام  للبحوث الاكادٌمٌة ومنهجٌتها لتدرٌسًٌ كلٌة الادارة والاقتصاد / جامعة البصرة :دراسة مقارنة

 ملخص الرسالة او الاطروحة :

 كلٌة الادارة والاقتصاد / فً اقسام اعضاء هٌئة التدرٌس هدفت الدراسة الى التعرف على الاطار العام الذي ٌستخدمه
جامعة البصرة فً كتابة بحوثهم وما هً عناصر الاطار العام التً ٌستخدمونها من حٌث استخدام المشكلة و الاهمٌة و 
الاهداف و الفرضٌة وحدود البحث الموضوعٌة والمكانٌة والزمنٌة و المنهج و ادوات جمع البٌانات و العٌنة والمجتمع 

ومصطلحات البحث و ما هً التسمٌات التً ٌطلقونها على تلك العناصر الدراسات السابقة والصعوبات التً ٌواجهونها 
 و ما هو الترتٌب المتبع بوصف الدراسة دراسة مقارنة

                         

 

             

General Framework and Methodology of Academic Researches of Teaching Staff of College of             

Administration and Economics / University of Basra (A Comparative Study) 

 

Absract  of Thesis 

This study aims at getting known the general framework followed by the teaching staff in the departments of 

the College of Administration and Economics in writing their proposals. Also, there's a focus on factors of 

the framework used by them as to the adoption of problem, significance, objectives, hypotheses, spatial and 

timing limits, methodology, tools of data collection,  study samples, literature review, difficulties faced by 

them, the study terms, what they call these factors and what precedence is considered to describe a study as 

being comparative. 
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